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Állami kitüntetés 
A BUDAKESZI NAGY SÁNDOR JÓZSEF GIMNÁZIUM 

IGAZGATÓJÁNAK

Miniszteri elismerő oklevelet kapott dr. Dömötörné Papp Hargita igaz-
gató asszony, a Nagy Sándor József Gimnázium intézményvezetője.

Az átadó ünnepség keretében először Hoyos Zsuzsanna, a Budakeszi 
Tankerület vezetője emelkedett szólásra. „Megtisztelő feladatom 

van: az Emberi Erőforrás Minisztérium elismerő oklevelét adom át dr. 
Dömötörné Papp Hargita igazgató asszonynak, a budakeszi Nagy Sán-
dor József Gimnázium intézményvezetőjének. A felterjesztést a gim-
názium tantestülete kezdeményezte, amit Balog Zoltán miniszter úr 
nevében szívesen teljesítünk is szép nemzeti ünnepünk alkalmából.”

A továbbiakban az igazgató asszony életpályájáról adott rövid ösz-
szefoglalót. Elmondta, hogy 1975-ben szerezte első diplomáját Pécsett, 
a tanárképző főiskola matematika−fizika szakán, majd 1980-ban sike-
resen elvégezte az ELTE Természettudományi Karának fizika szakát. 
2001-ben közoktatási vezető oklevelet szerzett a Budapesti Műszaki 
Egyetemen. 

Pedagógusi pályáját 1975-ben kezdte Szekszárdon, majd Kiskun-
halason is tanított a Rózsa Ferenc Szakközépiskolában. Harminc éve, 
1986. szeptember 1. óta dolgozik Budakeszin. Az első években fizika 
tanárként dolgozott. Kiváló szakmai munkáját jelezte, hogy nagyon 
sok diákja választotta a műszaki pályát, sok tanítványa ma sikeres mér-
nök. Hamar a tantestület megbecsült tagjává vált, és sikerült kivívnia 
az elismerést a szülők és a diákok körében is. Mindig nyugodt, meg-
fontolt és segítőkész magatartása eredményeként 1997-ben a tantestü-
let egyhangúlag az iskola igazgatójává választotta. 1997 óta megszakí-
tás nélkül tölti be ezt a tisztséget. 2002-ben, 2008-ban és 2013-ban is a 
tantestület egyöntetűen mögötte állt és támogatta, hogy Ő töltse be az 
igazgatói feladatokat. 

Hoyos Zsuzsanna kiemelte: 3 éve van rálátása az állami fenntartású 
iskolákra a Budakeszi Tankerület vezetőjeként. A három budakeszi is-
kola innovatív, haladó szellemű. Élen járnak a pályázatok készítésében. 
Szakmai munkájukat a sikeres minősítések, a gyerekek eredményei 
jelzik, a versenyeredmények és a továbbtanulási adatok. „Öröm szá-
momra és megtisztelő, hogy a 3 intézet közül az egyik igazgatójának, 
dr. Dömötörné Papp Hargitának személyesen adhatom át miniszter úr 
elismerő oklevelét” − fejezte be méltató beszédét Hoyos Zsuzsanna.

Az elismerő oklevél átadása után a kitüntetett igazgató asszony is 
röviden felszólalt: „Nehéz megszólalni, mert teljesen váratlan volt szá-
momra az elismerés, erről nem tudtam. Köszönöm kollégáimnak a 
felterjesztést! Hálás vagyok mindenkinek, akik támogattak az elmúlt 
30 évben, vezetőként az elmúlt 20 évben, hiszen egy intézmény veze-
tése mindenképpen csapatmunka. Ha megtalálja az ember a hangot 
és a bizalmat kollégáival, akkor előre lehet vinni az intézmény életét” 
− mondta meghatódottan a kitüntetett dr. Dömötörné Papp Hargita.

Végezetül még egyszer köszönetet mondott kollégáinak, a diákok-
nak és az önkormányzatnak az eddigi támogatásukért.

Szabó Tibor Mihály  

tehát tudta, mi lehet a következmé-
nye az igazság és az emberi jogok 
melletti kiállásnak. Bátorságuk 
példaértékű. A Magyar Katolikus 
Püspöki Kar, élén Mindszenty 
József hercegprímással, Ordass 
László evangélikus püspök, Szekfű 
Gyula történész professzor és Bibó 
István jogász bátor kiállással bizo-
nyította, hogy a zsarnokságba, az 
embertelenségbe soha nem lehet 
belenyugodni, hogy a gondolatok, 
a lelkiismeret „tisztán tartása” napi 
kötelesség, mert csak így tartható 
tisztán és készenlétben az a „fegy-
ver”, az az eszköz, melyet nyelvnek, 
sőt anyanyelvnek nevezünk, és 
amely a leghitelesebben és minden 
helyzetben képes kifejezni ember-
ségünk pozitív vagy negatív tartal-
mait.”

A beszéd után Bechtold János, 
a zsámbéki német nemzetiségi ön-
kormányzat elnökének művét ad-
ták elő. A megható történet (Csepp 
a tengerben) és előadás gyakran 
ismétlődő mondata volt: „Ez nem 
lehet igaz!”

A következőkben Ritter Imre, 
a magyarországi németek parla-
menti szószólója mondta el ünnepi 
beszédét. Először német nyelven, 
majd magyarul is. A beszéd ele-
jén megemlítette, hogy 50 éven 
keresztül nem lehetett beszélni a 
magyarországi németek erőszakos 
elűzéséről. A rendszerváltás után, 
a 90-es évektől már sokat beszéltek 
róla egymás között, emlékművet 
avattak, táblákat szenteltek. Igazá-

ból 2007-től került elő ez a téma. 
Akkor a parlament elnök asszonya 
hivatalos bocsánatot kért a magyar 
kormány és a parlament nevében, 
kiemelve az akkori magyar kor-
mány felelősségét, bűneit. Aztán 
fokozatosan, stációkon keresztül 
megemlékeztünk a magyarorszá-
gi németek elhurcolásának em-
léknapjáról, majd az elűzetés és 
elhurcolás emléknapjáról. Ennek 
a politikai váltásnak jeles példája 
volt az idei január 19-ei budaörsi 
központi kormányzati megemlé-
kezés, ahol az egész magyar politi-
kai elit részt vett, és ahol a német 
nyelvi mise gerince volt a központi 

megemlékezésnek. Ezen az ün-
nepségen Orbán Viktor, hazánk 
miniszterelnöke igen egyértelmű-
en fogalmazott: ha 70 évvel ezelőtt 
az elűzött magyarországi németek 
mindent elvihettek volna, amit 
Magyarországért tettek, akkor a 
magyar kultúra és gazdaság sokkal 
szegényebb lenne. Elvihették volna 
a magyar irodalom jeles képviselő-
jét, Toldy Ferencet; a magyar par-
lament épületét, melynek tervezője 
Steindl Imre volt; elvihették volna a 
Lechner Ödön tervezte Iparművé-
szeti Múzeumot; a magyarországi 
könyvkötészetet, a gépgyártást és 
az egészségügy jó részét. De elvi-
hették volna a magyar himnusz 
megzenésítőjét, Erkel Ferencet. 

Mi, magyarok megtanulhattuk 
volna a magyarországi németektől, 
hogy csak a szorgalmas munkával 
lehet tisztességgel gyarapodni. 

Mindezt nem lehet félremagya-
rázni, félreérteni. A miniszterelnök 
úr záró mondata is figyelemre mél-
tó: „Kívánok a velünk együtt élő 
magyarországi németeknek min-
den jót!”

A továbbiakban − folytatta Rit-
ter Imre − elsősorban előre kell 
néznünk. „Reméljük, ezek a meg-
emlékezések meg lesznek tartva, 
értékeinket, hagyományainkat 
utódainknak kell tovább adni, ez a 
mi feladatunk. Ehhez a parlamen-
ti képviselettel kiváló lehetőséget 
kaptunk a kezünkbe, amire ezelőtt 
sohasem volt példa. A 24. órában 
kezünkbe kaptuk sorsunkat. Mi 
magunk fogalmazhatjuk meg, mit 
akarunk, kezdeményezhetünk, 
végig vihetjük a parlamenten, ez 
elképesztő nagy lehetőség.”

Jelenleg a 2017-es költségveté-
sen dolgoznak, céljuk, hogy minél 
többet tudjanak kapni az intézmé-
nyeket fenntartó önkormányza-
tok. Többszörösére tudják emelni 
a nemzetiségi civil szervezetek 
támogatását. Fő cél: a kulturális 
autonómia megteremtése. „Meg 
tudjuk valósítani azt, amit a 70 év-
vel ezelőtt elhurcoltaktól elvettek, 
még a lehetőségét is. Ez a mi fele-
lősségünk, s arra kérek mindenkit, 
hogy rájuk emlékezve adjon ez 
erőt ahhoz, hogy gyerekeinknek, 
unokáinknak olyan lehetőséget 
biztosítsunk, amit megérdemel-
nek, amelyért a mi őseink is meg-
dolgoztak” − fejezte be beszédét 
Ritter Tibor. 

A megemlékező beszéd után a 
polgármesteri hivatal épületének 
falán lévő emléktáblát megkoszo-
rúzta a Német Nemzetiségi Ön-
kormányzat elnöke, Schrotti János, 
Budakeszi város Önkormányzata 
nevében Győri Ottilia polgármes-
ter asszony, Bakács Bernadett és 
Ohr Alajos alpolgármesterek, va-
lamint ’Sigmond Bertalan önkor-
mányzati képviselő.

Szabó Tibor Mihály


